
 

 

 

Onderzoek ‘Dunne modellen?’ 
27 juli 2015 

 

Over het onderzoek 

Aan dit online onderzoek, gehouden van 1 juli tot 16 juli 2015, 

deden 1.472 jongeren mee die uitgaan.  

De uitslag is na weging representatief voor drie variabelen, namelijk 

leeftijd, geslacht en spreiding over het land.  

 
Voor meer informatie over dit onderzoek kunt u contact opnemen met Lisette van 

Vliet: lisette.van.vliet@eenvandaag.nl en 06-12736193 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Over het 1V Jongerenpanel 
 
Het 1V Jongerenpanel van tv-programma EenVandaag bestaat uit circa 5.000 

jongeren tussen de 12 en 24 jaar. De uitslag van de peilingen onder het 1V 

Jongerenpanel zijn na weging representatief voor drie variabelen, namelijk 

leeftijd, geslacht en spreiding over het land.  
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1. Samenvatting 

Onderzoek: ‘Tijd voor verbod op superdunne modellen’ 

‘CDA wil afspraken over gebruik modellen in Nederland’ 

 

In juni nam het Franse parlement een wetsvoorstel aan voor een verbod op 

superdunne modellen. Modellen met een Body Mass Index (BMI) onder de 18 

worden daar sinds kort geweerd door modehuizen. Ook in Nederland blijkt veel 

draagvlak voor een dergelijk verbod, blijkt uit onderzoek van EenVandaag samen 

met tijdschrift VIVA onder ruim 20.000 deelnemers. Het CDA wil nu dat er 

afspraken komen over het gebruik van superdunne modellen in Nederland.  

 

Zowel volwassenen (63% voor) als jongeren (65% voor) die deelnamen aan het 

onderzoek zijn voor een verbod in Nederland. Veel deelnemers geven aan dat ze 

er geen vertrouwen in hebben dat modehuizen uit zichzelf veranderen en dat 

modellen nu een negatieve een voorbeeldfunctie hebben voor de jeugd.  

 

CDA: ‘Tijd voor regelgeving’ 

Kamerlid Hanke Bruins Slot (CDA) wil nu dat staatssecretaris Van Rijn een 

convenant sluit samen met de mode-industrie, om het gebruik van superdunne 

modellen in Nederland aan banden te leggen. "Je ziet vaak dat nu in de bladen 

een onrealistisch zelfbeeld wordt gegeven van hoe meisjes eruit zien. Ik vind dat 

de staatssecretaris afspraken moet gaan maken met  de mode industrie, met de 

mode-bladen en de modellenbureau's om extreem magere modellen te gaan 

weren.," aldus Bruins Slot in EenVandaag. 

 

Superdun model niet mooi 

In het onderzoek werden deelnemers meerdere foto’s voorgelegd van hetzelfde 

model, die op de ene foto erg dun was en op de andere foto iets voller. In alle 

gevallen werd door een meerderheid van de deelnemers, zowel mannen als 

vrouwen, het dunste model afgewezen voor modebladen en catwalks. 	  

 

Helft jonge meiden zegt dat dunne modellen zelfbeeld beïnvloeden 

Eén van de argumenten die gezorgd heeft voor de Franse wetgeving, is dat 

superdunne modellen een slecht voorbeeld voor jongeren zouden zijn. 

EenVandaag ondervroeg ook 1500 jongeren tussen de 12 en 24 jaar; hieruit blijkt 

dat superdunne modellen inderdaad invloed hebben op het zelfbeeld van 

jongeren. Zo geeft bijna de helft (47%) van de meiden die meedeed aan het 
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onderzoek aan dat superdunne modellen veel invloed hebben gehad op hun eigen 

zelfbeeld, vooral in negatieve zin. 

‘Je ziet een perfect lichaam en je vergelijkt je eigen lichaam daarmee. Dan kom 

je erachter dat je eigen lichaam wat meer 'rollen' heeft of gekke plekjes, die het 

model op de foto niet heeft. Vooral als jong meisje (puber) ga je er zéker over na 

denken...’ 

Een meerderheid (52%) van de ondervraagde meiden geven aan dat ze onzeker 

zijn over hun lichaam. Als je hen vraagt welk model weergeeft hoe ze er het liefst 

uit zouden zien, kiezen bijna vier op de tien (37%) voor de foto van het dunste 

model.  

 

Van de jongeren in de leeftijd 12 tot en met 16 jaar stelt maar liefst een kwart 

(23%) dat de huidige modellen in modebladen een realistisch beeld schetsen van 

hoe je er als vrouw uit zou moeten zien.  

 

Vanmiddag in Radio EenVandaag (14:00 uur, NPO Radio 1) en vanavond op 

televisie zal Gijs Rademaker de uitslagen van dit onderzoek presenteren. 

Daarnaast komen Bruins Slot, de hoofdredactrice van de Glamour en ‘curvy’ 

model Iris Monroe Baker aan het woord.  
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2. Over modellen 

Moeten modellen die in modebladen en in de media verschijnen, de 'standaard' 

Nederlandse vrouw vertegenwoordigen? Of is het prima dat een model vaak 

dunner is dan gemiddeld? We zijn benieuwd naar je mening!  

 

Als je eerlijk bent: wat voor soort modellen zie jij het liefst in 

modeshows en modebladen? 

Ik zie het liefst superdunne modellen:  1% 

Ik zie het liefst dunne modellen:   28% 

Ik zie het liefst modellen die ‘standaard’ zijn: 58% 

Ik zie het liefst vollere modellen:   10% 

Ik zie het liefst plus size modellen:   1% 

Weet niet / geen mening:    2% 
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3. Modellen in modebladen en in modeshows 

We leggen je nu een aantal voorbeelden voor. Denk niet te lang na, ga op je 

eerste gevoel af. 

Als je een keuze moet maken tussen de twee onderstaande voorbeelden: 

welk model zie je dan het liefst in modebladen en in modeshows?* 

Klik op het model van je keuze 

   
Model 1:    22% 

Model 2:   71% 

Weet niet / geen mening: 7% 

 

*De de foto’s zijn in random volgorde aan de deelnemers voorgelegd 

 

Open vraag: 

Wat geeft de doorslag om voor een model te kiezen? Licht hier je 

antwoord toe. Hieronder een willekeurige selectie van de open antwoorden: 

 

‘Ik vind dat degene die ik heb gekozen een realistischere vrouw is. Niet iedereen 

is graatmager namelijk.’ 

 

‘Als je modellen gaat bewerken tot dunne modellen, is het onrealistisch en breng 

je voornamelijk (meisjes)tieners op het idee dat DAT het ideaalbeeld is. Maar 

omdat het niet echt is en je het dus niet kunt bereiken, worden ze onzeker.’ 
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‘Ik vind het storend om te dunne modellen te zien: het is niet realistisch en zeker 

niet mooi.’ 

 

‘Ik heb het gevoel dat dit meer mensen zal aanspreken, met een reactie van: 

"Hee, dat ben ik!" in plaats van "Hee, zo zou ik willen zijn..."’ 

 

‘Het tweede model lijkt meer op de gemiddelde Nederlandse vrouw. Wanneer je 

telkens opnieuw foto's ziet van dunnere modellen (de tweede foto 

bijvoorbeeld)krijg je onbewust een beeld in je hoofd van hoe je er eigenlijk uit 

zou moeten zien. Daarom is het beter om de gemiddelde vrouwen te laten zien 

en niet de kleinere groep die zo dun is.’ 

 

 

Als je een keuze moet maken tussen de twee onderstaande voorbeelden: 

welk model zie je dan het liefst in modebladen en in modeshows?* 

   
Klik op het model van je keuze 

Model 1:   29%  

Model 2:   66% 

Weet niet / geen mening: 5% 

 

*De de foto’s zijn in random volgorde aan de deelnemers voorgelegd 
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4. Modellen en persoonlijke voorkeur 

Nu volgen dezelfde twee voorbeelden. Los van wat je passend vindt voor 

modebladen en in modeshows, vragen we je nu naar je persoonlijke voorkeur. 

Denk niet te lang na, ga op je eerste gevoel af. 

 

Als je een keuze moet maken: welk model vind je persoonlijk mooier*? 

   
Klik op het model van je keuze 

Model 1:   29% 

Model 2:   66% 

Weet niet / geen mening: 5% 

 

*De de foto’s zijn in random volgorde aan de deelnemers voorgelegd 
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De volgende twee vragen zijn alleen gesteld aan meiden, N = 985  

Ideale beeld 

Nu volgen dezelfde voorbeelden. Los van wat je passend vindt voor modebladen 

en in modeshows, vragen we je nu naar welk lichaam je zelf zou willen hebben. 

Denk niet te lang na, ga op je eerste gevoel af. 

 

   
Als je een keuze moet maken: welk model geeft weer hoe jij er het liefst 

zou uitzien?* 

Klik op het model van je keuze 

Model 1:   37% 

Model 2:   59% 

Weet niet / geen mening: 4% 

 

*De de foto’s zijn in random volgorde aan de deelnemers voorgelegd 

 

Open vraag: 

Wat geeft de doorslag om voor een model te kiezen? Licht hier je 

antwoord toe. Hieronder een willekeurige selectie van de open antwoorden: 

 

‘Dun zijn is beter. als je dun bent dan kan je altijd nog snel wat dikker worden. 

het is niet makkelijk om van je vet af te komen.’ 
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‘Ik hoef niet van die dunne, sprieterige armen en benen, een beetje meer 

gevormd is toch veel mooier?' 

 

‘Ik zou liegen als ik zou zeggen dat ik ook niet super graag heel slank wil zijn, 

maar ook niet zo dat je er niet meer gezond uitziet en richting de magere kant 

gaat. Daarom ga ik voor het onderste model, die heeft voor mij gewoon het 

"perfecte" figuur.’ 

 

‘Ik zie er liever heel dun uit, omdat ik denk dat dit is wat er in de maatschappij 

als 'mooi' wordt gezien.’ 
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De volgende vraag is alleen gesteld aan jongens, N = 487  

Nu volgen dezelfde voorbeelden. Los van wat je passend vindt voor modebladen 

en in modeshows, vragen we je nu naar je persoonlijke voorkeur. 

 

   
Als je een keuze moet maken: welk model vind je persoonlijk mooier*? 

Klik op het model van je keuze 

Model 1:   25% 

Model 2:   66% 

Weet niet / geen mening: 18% 
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Geef aan of je het eens of oneens bent met de volgende stelling: 

'Dunnere modellen kunnen mode over het algemeen beter verkopen dan 

iets vollere modellen' 

Eens:    36% 

Oneens:   51% 

Weet niet / geen mening: 13% 

 
Met welke van onderstaande stellingen ben jij het ‘t meest eens? 

‘Een model in een modeblad moet wat mij betreft de ‘doorsnee’ Nederlandse 

vrouw vertegenwoordigen’: 51% 

‘Een model in een modeblad hoeft helemaal geen ‘doorsnee’ Nederlandse vrouw 

te vertegenwoordigen’: 42% 

Weet niet / geen mening: 7% 
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5. Modellen en beïnvloeding zelfbeeld 

Hoe (on)zeker ben jij over je eigen lichaam? 

Zeker:    58% 

Onzeker:   41% 

Weet niet / geen mening: 1% 

 

- Van de meiden die we hebben ondervraagd geeft 48 procent aan zeker te 

zijn over het eigen lichaam; 52 procent is onzeker. Ter vergelijking: van 

de ondervraagde jongens geeft slechts 30 procent aan onzeker te zijn over 

het eigen lichaam.  

- Van alle ondervraagde jongeren van 12 tot en met 16 jaar geeft 42 

procent aan onzeker te zijn. 

 

Hoeveel invloed denk jij dat foto's / beelden van dunne modellen die je 

in modebladen en modeshows ziet hebben (gehad) op je eigen zelfbeeld? 

Veel invloed:   30% 

Weinig invloed:  67% 

Weet niet / geen mening: 3% 

 

- Van de meiden die we hebben ondervraagd zegt 47 procent dat dunne 

modellen in modebladen / modeshows invloed hebben gehad op hun 

zelfbeeld.  

- Van alle ondervraagde jongeren van 12 tot en met 16 jaar geeft 28 

procent aan dat dunne modellen hun zelfbeeld beïnvloeden.  

 

Open vraag: 

Hebben foto's van modellen wel of geen invloed op je eigen zelfbeeld? En 

zo ja, invloed op welke manier? Licht hier je antwoord toe.  

Hieronder een willekeurige selectie van de open antwoorden: 

 

‘Aan de ene kant wordt ik heel onzeker van al die mooie meiden in tijdschriften, 

waarmee ik me dan zonder dat ik het wil toch mee vergelijk, maar aan de andere 

kant denk ik ook wel van: mooie mensen zijn ook wel leuker om naar te kijken. 

Wat is het probleem van de mooiste mensen uit onze maatschappij op de foto te 

zetten? (Zolang ze maar gezond zijn)’ 

 

‘Je ziet een perfect lichaam (al dan niet gecreëerd door photoshop) en je 

vergelijkt je eigen lichaam daarmee. Dan kom je erachter dat je eigen lichaam 
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wat meer 'rollen' hebben of gekke plekjes, die het model in de foto niet heeft. 

Vooral als jong meisje (puber) ga je er zéker over na denken...’ 

 

‘Ja, best veel invloed. Dit omdat je constant reclame ziet van mooie kleren 

gedragen door mooie, dunne meisjes en vrouwen. Wanneer ik diezelfde kleren 

aanpas zie ik iets heel anders dan die reclamefoto's. Het ziet er stukken minder 

mooi uit waardoor ik me onzeker voel over zowel m'n lichaam als m’n gezicht.’ 

 

‘Als je beelden ziet van hele dunne meiden ga je dat automatisch vergelijken met 

jezelf. Ook als je op het strand loopt vergelijk je jezelf met iedereen. Maar de 

mensen die daar lopen zijn ook gewone mensen, geen modellen. De vergelijking  

daar is dan ook veel normaler en gezonder dan de vergelijking met modellen.’ 

 

‘Het heeft heel veel invloed! Als ik het lichaam van modellen zie, dan denk ik: 

zo'n lichaam wil ik ook! Maar stiekem weet ik wel dat die lichamen eigenlijk veels 

te dun zijn. Maar dan nog...als ik die modellen vergelijk met mezelf, dan voel ik 

me eigen dik. En als ik de mensen om me heen moet geloven, ben ik helemaal 

niet dik.’ 

 

‘Op dit moment ben ik zeer tevreden met mijn lichaam.  Dat is echter niet altijd 

zo geweest.  Ik ben er heel ongelukkig me geweest,  heb een eetstoornis gehad 

en spiegelde me toen op een zeer negatieve manier met al die perfecte dunne 

modellen.’ 

 

 

Heb jij wel eens een dieet gevolgd? 

Ja, meerdere keren:  13% 

Ja, een enkele keer:  18% 

Nee, nog nooit:  68% 

Weet niet / geen mening: 1% 
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6. Wel of geen verbod? 

Het parlement in Frankrijk heeft een wetsvoorstel aangenomen dat het inzetten 

van superdunne modellen verbiedt. Ze vinden dat modellen - met name voor 

jonge meiden - een goed voorbeeld zouden moeten zijn van mensen met een 

gezonde levensstijl. Ook waarschuwen deskundigen dat dunne modellen op de 

catwalk of in modebladen er soms voor zorgen dat jonge meisjes anorexia 

krijgen.  

 

Modellen moeten in Frankrijk dus sinds kort een medische verklaring kunnen 

laten zien, waarop staat dat hun BMI-waarde minstens 18 is. Dat wil zeggen dat 

een vrouwelijk model van 1,75 meter lang bijvoorbeeld minstens 55 kilo moet 

wegen. Als modehuizen toch superdunne modellen de catwalk opsturen, riskeren 

ze een boete van 75.000 euro of gevangenisstraf. Spanje, Italië en Israël kennen 

ook al zo'n verbod.  

 

In Nederland is er geen verbod op superdunne modellen. Sommige mensen zijn 

voor een verbod, vooral om jongeren een beter voorbeeld te geven. Anderen 

vinden een verbod door de overheid een stap te ver. 

Vind jij dat de Nederlandse overheid wel of geen verbod moet instellen 

op superdunne modellen in modebladen en in modeshows? 

Ja, dat vind ik wel:  65% 

Nee, dat vind ik niet:  29% 

Weet niet / geen mening: 6% 

 

‘Het moet een eigen keuze blijven van modehuizen welk model ze willen 

inhuren' 

Eens:    58% 

Oneens:   32% 

Weet niet / geen mening: 9% 

 

Open vraag: 

Waarom zou de overheid wel of geen verbod moeten instellen? Licht hier 

je antwoord toe. Hieronder een willekeurige selectie van de open antwoorden: 

 

‘Het heeft super veel invloed op het zelfbeeld, dus waarom niet? Hier vallen 

levens mee te redden.’ 

 



 

 15 

‘Als er een verbod is op superdunne modellen, dan zet het probleem zich ergens 

ander voort. Het is beter om modellen of meisjes met een eetstoornis te helpen 

om hun leven weer op de rit te krijgen in plaats van een verbod. Hiermee worden 

ze nog onzekerder met alle gevolgen van dien.’ 

 

‘Ik vind niet dat de overheid mag bepalen hoe je eruit moet zien om bepaald 

werk te mogen doen. Als je naar plus-size modellen in Amerika kijkt, no way dat 

die gezond zijn, maar die mogen ook gewoon catwalk shows lopen!’ 

 

 

‘Het is voor veel mensen (vooral tieners, die volgens mij veel bezig zijn met het 

ontdekken van hun eigen identiteit) heel gemakkelijk om je onbewust aan dat 

soort modellen te spiegelen. Als modellen een goed beeld zouden geven van hoe 

een gezond gewicht eruit ziet, kunnen mensen zich veilig aan hen spiegelen, 

zonder risico te lopen op ondergewicht.’ 

 

‘Geen verbod, dunnere modellen moeten ook kunnen. Sommige mensen zijn van 

nature dun. Ik vind dat alle soorten en maten aanwezig moeten zijn.’ 

 

 

 

 

 


